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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

 

  

P R O T O K Ó Ł   NR  XXIX.2021  

 

obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 28 czerwca 2021 r. w Centrum 

Kultury i Bibliotece w Osiecznej  

 

 

Obrady rozpoczęto 28 czerwca 2021 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:32 tego samego 

dnia.  

 

Obradom XXIX sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna                    

Pan Roman Lewicki.  

 

Na stan 15 Radnych w obradach XXIX sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło              

14  Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Józef Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Jakub Jacek Kolberg 

7. Marek Kozak 

8. Krystyna Stanisława Krajewska 

9. Roman Paweł Lewicki 

10. Sebastian Łagoda 

11. Mariusz Marek Mikołajczak 

12. Ewa Pietraszewska 

13. Przemysław Marek Skowronek 

14. Robert Krzysztof Skrzypek  

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Dokonał otwarcia obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna i serdecznie powitał 

wszystkich obecnych. 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    
Oznajmił, że nie ma Pani Radnej Pauli Juskowiak.  

Rada Miejska Gminy Osieczna zjawiła się w czternastoosobowym składzie, co oznacza, że 

Rada posiada wymagane quorum. Podejmowane przez Radę decyzje będą prawnie wiążące.  

Lista obecności Radnych Rady Miejskiej Gminy Osieczna na XXIX sesji w dniu 28 czerwca 

2021 r. stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 Informacja o porządku obrad XXIX sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    
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Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad, który wszyscy otrzymali w wymagany prawem 

terminie. Ponieważ uwag nie było Przewodniczący stwierdził, że obrady będą przebiegać 

według przesłanego porządku obrad.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał Radnych, czy mają jakieś uwagi do przedłożonego protokołu.  

Ponieważ uwag nie wniesiono, Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wyniki głosowania: za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednomyślnie. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 

 poza jednym poniedziałkiem był obecny na swoich dyżurach w Urzędzie Gminy, 

między godziną 14 a 15, 

 uczestniczył w sesji Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich 

we Wschowie. Przewodniczący zasygnalizował problem związany z zasobem wody w 

naszym regionie i apelował o jej oszczędzanie, 

 brał udział w spotkaniu władz Gminy Osieczna z władzami Powiatu Leszczyńskiego.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na początku poinformował, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył w: 

 posiedzeniu Zarządu Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich 

we Wschowie oraz w sesji tego Związku, na której oprócz uchwał powołano nową Panią 

Skarbnik, 

 zgromadzeniu Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego. Głównym 

punktem zgromadzenia było dostosowanie planu finansowego na ten rok do sytuacji 

wzrastających kosztów w kontekście tego, aby nie zwiększać opłaty za 

zagospodarowanie odpadów, 

 zorganizowanym spotkaniu z Panami Starostami Powiatu Leszczyńskiego, Radnymi 

Rady Powiatu Leszczyńskiego naszego okręgu, Panem Przewodniczącym Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna oraz Przewodniczącymi naszych komisji. Poruszono wiele 

spraw, które dotyczą naszego Samorządu oraz dalszej współpracy. Przedstawiliśmy 

wyliczenia liczbowe, z których wynika, że przy realizowanych zadaniach dotyczących 

infrastruktury powiatowej nasz Samorząd najczęściej ponosił 50% kosztów - jest to 

parytet zawyżony, jeden z wniosków dotyczył tego, żeby tę kwestię zrównoważyć, 

 uroczystości wręczenia świadczeń beneficjentom gminnego programu „Senior+”. 

Następnie Burmistrz informował, że: 

 trwa dalszy ciąg rozbudowy kanalizacji sanitarnej w Kąkolewie, ul. Wiśniowa i 

Czereśniowa, rozbudowywany jest Zespół Szkół w Świerczynie oraz realizowane są 

prace przy budowie wieży widokowej – aktualnie wykonano podłoże betonowe pod 

stopy fundamentowe, które następnie zostaną zabetonowane, 

 jeżeli chodzi o wykonawcę budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Osiecznej na 

Stanisławówce – zostało wystosowane pismo ponaglające wykonawcę do rozpoczęcia 
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robót. Firma, która wygrała ten przetarg zgodnie z umową w tym roku ma wykonać 

70% zakresu tego zadania, 

 co do strategicznego zadania dokończenia gospodarki ściekowej, to Wody Polskie 

podały warunki, w których wstępnie uzgodniły możliwość zrzutu oczyszczonych 

ścieków z Kątów, Wojnowic i Ziemnic do kanału przerzutowego, czyli do zbiornika 

Wonieść. W lipcu planowane jest spotkanie projektanta z mieszkańcami pozostałych 

miejscowości, gdzie zamierzamy realizować program budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków, dotyczy to miejscowości: Dobramyśl, Frankowo, Kleszczewo, 

Miąskowo, Trzebania, Witosław i Wolkowo, 

 na temat opłaty adiacenckiej – aktualnie zakończone zostały operaty szacunkowe dla 

Świerczyny. W najbliższym czasie mieszkańcy Świerczyny zostaną powiadomieni o 

wszczęciu postępowania, które zakończy się naliczeniem opłaty adiacenckiej. 

Przygotowywane są operaty dla Grodziska i Łoniewa, 

 mieszkańcy działek w rejonie ulicy Norwida w Osiecznej otrzymali zawiadomienie o 

wartości tychże działek, o możliwości rozłożenia ceny na 10 (dziesięć) rat rocznych. 

Trwa zbieranie informacji zwrotnej, jeżeli chodzi o ich stanowisko. Następnie zostanie 

przygotowana dokumentacja, aby zawrzeć akty notarialne, 

 zakończono i odebrano przebudowę drogi gminnej w Ziemnicach (Górce). Zadanie to 

zostało zrealizowane w ramach Programu Przebudowy Dróg Samorządowych. 

Kilkanaście dni po zakończeniu tych prac miały miejsce intensywne opady deszczu, 

które spowodowały, że wjeżdżając od drogi powiatowej na tę drogę pobocze rowu 

odtworzonego (nie do końca poprawnie) odsunęło się. W tym tygodniu firma 

zewnętrzna dokona naprawy tych szkód. Tematem do rozstrzygnięcia będzie – kto i w 

jakim zakresie będzie opłacał te prace. Również na ścieżce pieszo-rowerowej między 

Świerczyną a Ziemnicami są wyraźne szkody po tej ulewie, które trzeba naprawiać oraz 

trochę szkód nastąpiło w szkole świerczyńskiej, 

 w najbliższych dniach zostanie podpisana umowa na wymianę opraw oświetlenia 

ulicznego na terenie Gminy, 

 trwają prace związane z termomodernizacją Zespołu Szkół w Kąkolewie, 

 podpisane zostały umowy: z Przedsiębiorstwem Dróg i Ulic na przebudowę ulicy 

Jabłonkowej w Kąkolewie i z firmą NODO Sp. z o. o. z Leszna na modernizację drogi 

w Świerczynie, 

 kolejny przetarg, który za nami to przebudowa dróg gminnych, a dokładniej położenie 

nowych dywaników asfaltowych w kilku miejscach naszej Gminy. Najkorzystniejszą 

ofertę złożyła firma Drogbud z Gostynia. Wysokość oferty to 414.467,69 zł. Umowa 

zostanie podpisana w najbliższych dniach, 

 rozpoczęto przebudowę drogi gminnej w kierunku hydroforni w Ziemnicach, 

 wykonywane są przeglądy i konserwacje placów zabaw w poszczególnych 

miejscowościach naszej Gminy. Burmistrz tutaj podkreślił, że mówiąc o placach zabaw 

mówi o tych, które nie są pod zarządem szkół czy przedszkoli. Przekazał, że zobowiązał 

kierowników tychże jednostek oświatowych, żeby takie przeglądy oraz naprawy 

wykonali w ramach swoich kompetencji i obowiązków.  

Na tym Burmistrz zakończył swoje sprawozdanie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podziękował Burmistrzowi oraz zapytał Radnych czy mają pytania do części sprawozdawczej.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, czy na spotkaniach sesyjnych nie ma już nakazu zakrywania ust i nosa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poprosił o wypowiedź Radcę Prawnego, który pełni zastępstwo za Pana Mecenasa Krzysztofa 

Bojarczuka. 
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Radca Prawny Pan Szymon Zimny: 

Odpowiedział, że przebywamy na zamkniętej przestrzeni, więc jeżeli chodzi o zasady 

wynikające z obowiązujących przepisów maseczki obowiązują. Powiedział, że jest też kwestia 

jakiejś umowy między Państwem. Jeżeli ktoś czuje się zagrożony, to oczywiście tę maseczkę 

może założyć. W sytuacji, kiedy ktoś takiej potrzeby nie ma to zachowany dystans wystarczy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział na swoją odpowiedzialność, że w do momentu, kiedy wszyscy siedzą na swoich 

miejscach, z zachowaniem dystansu, można tych maseczek nie mieć na sobie.  

Następnie Przewodniczący zadał pytanie, czy dostępne są dane: ile osób na liczbę 

zameldowanych w Gminie jest zgłoszonych w systemie zagospodarowania odpadami.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział Przewodniczącemu, że takie dane są i na najbliższym spotkaniu je przekaże.  

Ad. 7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.   

Nie została przedłożona żadna interpelacja. 

Ad. 8. Zapytania Radnych. 

Nie zostało złożone żadne zapytanie.  

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Osieczna na rok szkolny 2021/2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że treść uchwały jest znana. Zapytał Radnych czy chcą się do tej treści odnieść. 

Pytań i uwag nie było.  

Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem przedstawionej uchwały.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 14, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0.   

Uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Osieczna na rok szkolny 2021/2022 stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXIX.216.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 czerwca 2021 r. w 

sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Osieczna na rok szkolny 

2021/2022 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poprosił Panią Bognę Kaźmierczak – Skarbnik Gminy Osieczna o wprowadzenie do projektu 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Przedstawiła zmiany jakie proponuje się wprowadzić do budżetu i w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej (szczegóły w uzasadnieniu do uchwał). 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  
Dodał, że dzięki dobrej sytuacji finansowej Samorządu proponuje się znaczącą kwotę spłaty 

pożyczki (ponad harmonogram) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. Jeżeli Wysoka Rada zaakceptuję tę zmianę w budżecie z dniem 1 stycznia 

2022 r. pożyczka miałaby wartość 2.800.000 zł, pozostanie 28 (dwadzieścia osiem) rat po 

100.000 zł. Jest to istotna zmiana dotycząca zobowiązań. Jeżeli budżet będzie realizowany 

zgodnie z planem to w przyszłym roku wystartujemy też z pewną kwotą, którą będziemy 

dysponować na kolejne zadania. 

Do końca sierpnia mamy do spłacenia niecały 1.700.000 zł, który jest konsekwencją opłat z 

tytułu kar za środowisko. Zwrot do WFOŚ odbywa się na podstawie ubiegłorocznych wyliczeń. 
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W tym roku otrzymaliśmy ponad 2.600.000 zł, dlatego będziemy prawdopodobnie oddawać w 

przyszłym roku do końca sierpnia. Jeżeli przepisy prawa w tej kwestii się nie zmienią. Z roku 

ubiegłego na naszym rachunku ostatecznie zostaje około 1.000.000, a 1.700.000 przekazujemy 

podmiotowi zewnętrznemu. Wszystkim Posłom naszego okręgu leszczyńsko-kaliskiego 

powinniśmy zasygnalizować w formie pisemnego wystąpienia, że w naszym odczuciu jest to 

przepis, który bije po naszym Samorządzie, w którym jest ten Zakład. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały i do tego, co przekazał Pan Burmistrz. 

Przewodniczący powiedział, że popiera to stanowisko, że mamy na swoim terenie Zakład 

Zagospodarowania odpadami w Trzebani i sytuację, w której otrzymujemy zdecydowanie 

mniejszą część pieniędzy niż inni zupełnie niezaangażowani w proces zagospodarowania 

odpadami. My ponosimy ciężary funkcjonowania tego Zakładu. Zderzamy się z opinią 

publiczną, jesteśmy z tego rozliczani. Jak dochodzi do rekompensaty, to Gmina Osieczna 

owszem dostaje określone pieniądze, ale zdecydowanie mniejsze niż inni (Województwo 

Wielkopolskie i Starostwo Powiatowe), którzy nie ponoszą żadnych trudów z tego powodu. 

Także przyłącza się do pomysłu, żeby wystosować list i rozmawiać. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  
Dodał, że licząc szacunkowo w ubiegłym roku MZO z tytułu prowadzenia działalności w 

Trzebani zapłaciło z tytułu kar około 6.700.000 zł, z czego: 50% otrzymał Marszałek, czyli 

samorząd województwa wielkopolskiego, tj. około 3.300.000 zł, Powiat Leszczyński 10%, tj. 

około 670.000 zł i około 1.000.000 nasza Gmina, a pozostały 1.700.000 Wojewódzki Fundusz.  

Z 6.700.000 zł Gmina Osieczna i Powiat Leszczyński mają około 1/4 tego, czyli 1.600.000 zł, 

tj. prawny problem, z którym się nie zgadzamy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że w jego przekonaniu jest to niesprawiedliwe i niezasadne. 

Przewodniczący przypomniał, że procedowany jest projekt uchwały w sprawie zmian w 

uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2021. Zapytał czy są jakieś pytania. Pytań nie było.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak opuścił 

obrady sesji. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2021 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Wynik głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0.   

Uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2021 rok stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXIX.217.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 czerwca 2021 r. w 

sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2021 rok stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2021-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że Pani Skarbnik już przedstawiła treść uchwały i zapytał Radnych, czy mają jakieś 

uwagi do projektu uchwały.  

Ponieważ pytań i uwag nie wniesiono Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028. 

W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych.  

Wyniki głosowania: za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0.  
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Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 stanowi załącznik nr 8 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXIX.218.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 czerwca 2021 r. w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Ad. 12. Wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Udzielił głosu Radnym zapraszając do dyskusji i zadawania pytań.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Zapytał, czy na spotkaniu z Panem Starostą był poruszony temat przebudowy drogi 

Wojnowice-Zgliniec plus budowa chodnika na odcinku około 150 metrów oraz kiedy to 

nastąpi. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, kiedy została podpisana umowa na przebudowę drogi w Świerczynie i czy tak jak było 

w specyfikacji do przetargu wykonawca ma 4 (cztery) miesiące na wykonanie tego zadania.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zadał pytanie, czy Gminie wiadomo coś na ten temat wyrysowanych znaków na drodze 

powiatowej w Świerczynie, tj. na przepuście za cmentarzem.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Zapytała, czy Gmina Osieczna wejdzie w program odbioru folii? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że pojawia się kolejny fundusz na horyzoncie działań naszych rządzących. Program 

Inwestycji Strategicznych Rządowy Fundusz Polski Ład. Przewodniczący zasygnalizował, że 

zadziwiające jest szybkie tempo mówi się o tym, że od 1 lipca będą przyjmowane pierwsze 

wnioski do pilotażowego programu. Można wyczytać, że wśród tych 35 obszarów gospodarki, 

gdzie samorządy mogą liczyć na dofinansowanie nawet ponad 90% pojawia się też gospodarka 

i ściekowa i wodna. W związku z tym zapytał, czy nasze 2 (dwa) sztandarowe działania w 

sferze gospodarki ściekowej, to, o czym Pan Burmistrz mówił o oczyszczalniach i tym istotnym 

zadaniu znalezienia, budowie i eksploatacji nowego ujęcia wody. Czy zdążymy zaaplikować z 

jedną i z drugą inwestycją. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Zapytała, od kiedy można otworzyć świetlice wiejskie i wypożyczać je na imprezy?  

Ad. 13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Oddał głos Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Udzielił odpowiedzi na zapytania: 

1) Pana Radnego Zbigniewa Forszpaniaka, że droga i chodnik w Wojnowicach są w planach 

realizacji Powiatu Leszczyńskiego na ten rok. Na tym kończy się wiedza jeżeli chodzi o 

termin. Ta budowa i przebudowa była jednym z tematów spotkania z Panem Starostą. 

Uzgodnione zostały zasady, według których chcemy żeby ta inwestycja powstała. Nie 

mamy ani władztwa ani możliwości, aby wymusić na Zarządzie Powiatu Leszczyńskiego, 

żeby tu i teraz tymi projektami się zajął.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopowiedział (w tym temacie) jak odebrał rezultat tego spotkania. Mówił o tym, że Pan 

Burmistrz przygotował twarde dane z ostatnich lat gdzie Gmina Osieczna partycypowała 

w kosztach wspólnych inwestycji na poziomie 50%, a inne gminy od 11% do 30%.  

W przekonaniu Przewodniczącego efektem tego spotkania była jasna deklaracja Pana 

Starosty, że przychodzi czas na inwestycje w Gminie Osieczna, że są 3 (trzy) duże 
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inwestycje: Wojnowice, Osieczna - Lipno i Osieczna - DK12. Po zrealizowaniu tych 

inwestycji przelicznik ten ulegnie poprawie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dodał, że jeżeli chodzi o inwestycję w Wojnowicach Pan Starosta oczekiwał od nas 

1.030.000 zł. W wyniku negocjacji ustalono, że będzie to 300.000 zł, w pewnym momencie 

pojawiła się oferta, że zapłacimy za chodnik.  

2) Pana Przemysława Skowronka odnośnie przebudowy drogi w Świerczynie, że umowa 

została podpisana 21 czerwca br., więc zapisy dla obu stron są wiążące.  

3) Pana Radnego Roberta Skrzypka mówiąc, że na dzień dzisiejszy Gmina nie ma wiedzy na 

temat tych znaków. Burmistrz odpowiedział, że zostanie to sprawdzone.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że myśli, że te znaki są takie same jak te, które są zaznaczone przy wyjeździe 

ze Świerczyny i przy wyjeździe z Berdychowa. Najprawdopodobniej będą tam wylewane 

nowe dywaniki asfaltowe, to prawdopodobnie Powiat oznaczał skoro Gmina nic nie wie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

4) Pani Wiceprzewodniczącej Krystyny Krajewskiej, która pytała o program odbioru folii 

Burmistrz mówił, że jeżeli taki program zostanie ogłoszony to oczywiście do niego 

przystąpimy. 

5) Pana Przewodniczącego Romana Lewickiego o Funduszu Inwestycji Samorządowych. 

Burmistrz powiedział, że z tego co czytamy, obserwujemy to rewelacyjny fundusz około 

100 mld zł na ten program zostanie przeznaczonych. W tym roku mają być dwa nabory. 

Pierwszy ma zacząć się 1 lipca i są tutaj dwa aspekty. 

Pierwszy to taki, że jesteśmy tym programem zaskoczeni nie wiedzieliśmy, iż taka oferta 

skierowana do samorządów zostanie. Po drugie, nie znamy jeszcze szczegółów 

uczestniczenia w tym programie. Nie wiem czy będziemy w stanie w tym roku wystąpić 

jako potencjalny beneficjent, ale oczywiście na co najmniej te dwa duże programy, tj. 

gospodarkę ściekową i zaopatrzenie ludności w wodę będziemy starali się pozyskać tak 

znaczące dotacje. Burmistrz powiedział, że w kolejnych latach ten program będzie 

ofertowo realizowany w dwóch lub czterech naborach. Na 1 lipca nie mamy najmniejszych 

szans, żeby wystartować, ponieważ będzie potrzebna kompletna dokumentacja, decyzjami 

środowiskowe, to są miesiące, w których nie da się administracyjnie skrócić. Wobec 

zapewnień, że każda gmina będzie mogła z tego programu pożytek otrzymać będziemy w 

tym funduszu uczestniczyć. Na pewno będziemy o te środki aplikować. 

Burmistrz poprosił Pana Sekretarza o odpowiedź na pytanie Pani Radnej Ewy Pietraszewskiej 

dotyczące świetlic wiejskich. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Odpowiedział, że świetlice wiejskie już udostępniamy mieszkańcom. Są jeszcze pewne 

obostrzenia, ale w rygorze sanitarnym można ze świetlic skorzystać. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na zakończenie przekazał Wysokiej Radzie informacje, że w ubiegłym tygodniu Pani Dyrektor 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Rydzynie poinformowała, że ponieważ nie 

ma obowiązku dowożenia swoich uczniów z terenu naszej Gminy do swojej szkoły - od tego 

zadania, które dotychczas realizowała odstępuje. Ponieważ my jako samorząd gminny mamy 

taki obowiązek, będziemy w formie przetargu wyłaniać wykonawcę tej usługi. 

Ponadto Burmistrz zapytał Radnych o opinię na temat wykupu przez samorząd gminny działki 

w Osiecznej, która znajduje się na narożniku przy Rynku i ul. ks. Pawła Steinmetza tam, gdzie 

był kiosk to jest 285 m2. Pierwsza propozycja to 150 zł za 1 m2, odrzuciliśmy ją jako zbyt 

wysoką. Ostateczne stanowisko właścicieli jest takie, że poniżej kwoty 30.000 zł nie zejdą, tj. 

około 105 zł za 1m2. Tutaj Burmistrz poprosił Radnych żeby powiedzieli, czy prowadzić dalsze 
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rozmowy, których finałem byłby wykup tej działki czy też nie. Zapytał, jakie mają stanowisko 

w tej kwestii. 

Radni Gminy Osieczna pozytywnie ustosunkowali się do tego wykupu mówiąc, że jest to 

bardzo atrakcyjne i strategiczne miejsce. W ich opinii cena też jest dobra.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nawiązał do swojego wcześniejszego zapytania i odpowiedzi Burmistrza o finansowaniu 

inwestycji. Z informacji BGK - banku, który będzie to obsługiwał, opisany jest taki proces 

finansowania inwestycji, że w tym programie pilotażowym w pierwszym momencie ma 

nastąpić złożenie wniosku, to jeszcze nie wymaga projektu. Ten projekt pojawia się dopiero w 

4 (czwartym) punkcie, także może zdążymy z jedną czy z drugą inwestycją, 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział Przewodniczącemu, że tam pojawia się informacja, że w momencie 

zaakceptowania wniosku do 6 miesięcy musi odbyć się przetarg. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że jeżeli będziemy mogli to zdecydowanie wystąpimy i wystartujemy, a jeżeli nie 

to pozostanie czekać na kolejne konkursy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że zawsze był zdania, że nie ma sensu produkować projektów na półkę, bo to 

generuje koszty i nie ma co wchodzić w wydawanie publicznych pieniędzy w projekty, które 

nie wiadomo kiedy będą spełnione, a dzisiaj ze smutkiem konstatuje, że jeśli tak to wygląda, to 

niestety rację mają tamci, którzy mówią, że my na półce mamy 15 (piętnaście) projektów 

przygotowanych. 

Następnie Przewodniczący zapytał o kwestie ujęcia wody, na jakim etapie się znajdujemy.  

Zastępca Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Odpowiedział, że firma, która przygotowuje otoczkę formalnoprawną, umożliwiającą 

dokonania odwiertów próbnych geologicznych, złożyła dokumentację w odniesieniu do ujęcia 

w Osiecznej. Tutaj jest wszczęcie postępowania na poziomie Starostwa Powiatowego w celu 

uzyskania decyzji na te odwierty. Jest nadzieja, że w trzecim kwartale taką decyzję uzyskamy  

Jeżeli odwierty próbne potwierdzą zasoby wodne dalsza część procedowania w tym zakresie to 

długotrwała procedura. Natomiast w odniesieniu do ujęcia w Trzebani tam też poszukujemy 

nowych możliwości. Tam ta sama firma gromadzi dokumentację formalnoprawną dotyczącą 

obecnego operatu wodnoprawnego i całej dokumentacji hydrogeologicznej, żeby przygotować 

wniosek do Starostwa na takim poziomie, jaki został już przygotowany w odniesieniu do 

Osiecznej. W ubiegły poniedziałek odbyło się spotkanie w Zakładzie Usług Wodnych z 

Prezesem Brzeskotem, który przekazał część materiałów potrzebnych do przygotowania tego 

wniosku. Firma projektowa czeka na pozostałe opracowania. Prezes Brzeskot nie mógł 

jednoznacznie określić kiedy to nastąpi, bo te opracowania są w Urzędzie Marszałkowskim. 

w Zakładzie Usług Wodnych wszystkich tych opracowań nie ma. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że rozumie. Jesteśmy na etapie, że odwierty mają przesądzić o lokalizacji. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak.  

Ad. 14. Zakończenie obrad XXIX sesji Rady.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podziękował wszystkim zgromadzonym za uczestnictwo. Z powodu wyczerpania porządku 

obrad zakończył XXIX sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

 

        Protokołowała                                                              Przewodniczący obrad 

      Marta Skorupka                                                                          Roman Lewicki  


